
PROTOKÓŁ Nr 30A/2021
z posiedzenia Komisji  Skarg Wniosków i Petycji

odbytego w dniu 16 kwietna 2021 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald

Posiedzenie rozpoczęto godz. 9 0 0  -  zakończono godz. 9 4 5 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  –  Pani
Halina Gutowska.

Obecni  członkowie  komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Gminy  Grunwald  (l is ta
obecności  zał .  nr 1):

Ponadto w posiedzeniu udział  wzięl i :
1. Skarżący-  Pan M.S oraz Pan K.S. 

Ad  pkt.  1  i  2.        Otwarcie        –  stwierdzenie  prawomocności  obrad.  Przyjęcie  
porządku obrad  .
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  –  Halina  Gutowska-
dokonała  otwarcia  posiedzenia  komisji,  stwierdziła  prawomocność  obrad
oraz przedstawiła projekt porządku obrad.  
Radni uwag nie  zgłosil i .

Komisja Skarg Wniosków i  Petycji  w głosowaniu jawnym jednogłośnie
przyjęła porządek obrad wg. następującego wyszczególnienia.

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Rozpoznanie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  M.S.

w  sprawie  przeprowadzonej  procedury  przetargowej  na  odśnieżanie  dróg  w  Gminie
Grunwald na sezon 2020-2021.

4. Rozpoznanie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  przez  Pana  H.  K.
w sprawie przewlekłego oraz biurokratycznego postępowania związanego z dostępem do
informacji publicznej oraz naruszenia praworządności.

5. Rozpatrzenie petycji Pana J. Z.  oraz Pana P. S. w sprawie masowych szczepień przeciwko
wirusowi SARS-CoV- 2, planowanych od 2021 r.

6. Rozpatrzenie petycji Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego
Komitetu  Konstytucyjnego w sprawie poparcia w/w komitetu jako ośrodka
reprezentującego interesy Państwa.

7. Rozpatrzenie petycji D.O.I. D.B. w sprawie zgody na wydzierżawienie na kolejne 3
lata części nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,0225 ha, położoną w Dylewie,
oznaczoną  jako  działka  Nr  67  obręb  Dylewo  z  przeznaczeniem  na  działalność
handlową.

8. Wolne wnioski i zapytania.
9. Zamknięcie obrad.
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Radni uwag nie  zgłosil i .

Ad  pkt.  3.        Rozpoznanie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej  
przez  Pana  M.S.  w  sprawie  przeprowadzonej  procedury  przetargowej      
na odśnieżanie dróg w Gminie         Grunwald na sezon         2020-2021.  
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
przypomniała  treść  skargi,  poinformowała,  że  taka  sama skarga  została  skierowana
do Rzecznika Dyscypliny Finansów, który skierował pismo do Rady Gminy. 

Radni analizowali  treść umów podpisanych z wykonawcami oraz treść umów
zaproponowanych skarżącym. 

Skarżący-  Pan  M..  S.-  przedstawił  zarzuty  w  skardze,  stwierdził  że  umowa  nie
została  podpisana  z  przyczyn  niezależnych  od  niego,  gdyż  warunki  były
nie  do  zaakceptowania,  a  wójt  nie  chciał  negocjować.  Skarżący  otrzymali  dwie
umowy,  z  których  wynikało,  iż  odśnieżenie  ma  dotyczyć  całej  gminy  a  posiadają
tylko  dwa ciągniki.  Stwierdził,  że  nie  jest  realne  wykonać pracę  odśnieżania  przez
dwa ciągniki  a  takie  warunki  otrzymali.  Poprosil i  o  możliwość rozmowy z wójtem.
Cena jaką zaproponowali  była  najniższa,  mimo to do podpisania umowy nie  doszło
gdyż  wójt  nie  wyraził  chęci  negocjowania  umowy  w punkcie  dotyczącym  rejonów
odśnieżania.  Stwierdził,  że  podczas  rozmowy  telefonicznej  otrzymał  informację,
że wójt  umowy nie podpisze na innych warunkach niż sam zaproponował.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  w  konsekwencji  nie
podpisano  umowy  ze  skarżącym  ale  podpisano  z  trzema  innymi  podmiotami
za wyższą cenę. 
Radny-  Pan  Piotr  Szewczak-  zapytał  ile  w  roku  2019/2020  było  podmiotów
odśnieżających.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- odpowiedziała,  że cztery.  
Skarżący-  Pan  M..  S.-  dodał,  że  zawsze  były  cztery  podmioty,  a  pojazdów
odśnieżających  było  osiem.  Poinformował,  że  w  umowie,  którą  przedstawił  wójt
był  zapis,  że  nie  można  wynająć  podwykonawców.  Zapytał  jak  odśnieżyć  dwoma
ciągnikami  teren  całej  gminy.  Stwierdził,  że  nie  mają  żalu,  że  nie  zarobili  na
usłudze  odśnieżania  ale  jako  mieszkańcy  gminy  mają  pretensję,  iż  pieniądze
podatników  są  wydawane  lekką  ręką  bez  zachowania  zasady  gospodarności.
Oznajmił,  że  w  jego  odczuciu  powinno  się  zostawić  kontrahenta  z  najniższą  ceną
na realny teren odśnieżania a do innego terenu wybrać kontrahenta droższego.  
Stwierdził,  że  dwóch  wykonawców  tej  usługi  są  spoza  terenu  gminy  więc  podatki
kierowane są do innej gminy. 
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
poddała  pod  głosowanie  zarzut  w  skardze  dotyczące  złamania  zasady
gospodarności  przez  wójta   w  sprawie  przeprowadzonej  procedury  przetargowej
na odśnieżanie dróg w Gminie  Grunwald na sezon  2020-2021.
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie uznali  skargę za zasadą.
Radni uwag nie zgłosil i.  
Ad  pkt.  4.  Rozpoznanie  skargi  na  działanie  Wójta  Gminy  Grunwald  złożonej
przez  Pana H. K.  w sprawie przewlekłego oraz  biurokratycznego postępowania
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związanego  z  dostępem  do  informacji  publicznej  oraz  naruszenia
praworządności.
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
skarga omawiana na poprzednich komisjach, przypomniała treść skargi.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  w  części  pisma  komisja  nie
ma  uprawnień  do  sprawdzenia  uprawnień,  ani  kto  wykonywał  zlecenie,  nie  ma
takiej możliwości w chwil obecnej.
Radny  Pan  Ryszard  Bala-  zamawiający  jest  zobowiązany  do  sprawdzenia
uprawnień.  Organizator  transportu  ponosi  odpowiedzialność  za  przewóz  dzieci  do
i  ze  szkoły.  Stwierdził,  że  skargę  należy  podzielić  na  dwie  części
i  każdą  przegłosować  oddzielnie.  Pierwsza  część   w  sprawie  przewlekłego  oraz
biurokratycznego  postępowania  związanego  z  dostępem  do  informacji  publicznej
oraz druga naruszenia praworządności. 
Radni uwag nie zgłosil i.
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
poddała  pod  głosowanie  zarzut  pierwszy   w  sprawie  przewlekłego
oraz biurokratycznego postępowania związanego z dostępem do informacji.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie uznali  skargę za zasadą.
Radni uwag nie zgłosil i.
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
poddała pod głosowanie zarzut naruszenia praworządności.
Radny  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  radni  nie  mają  kompetencji  w  tym
temacie i  nie powinna skarga być rozpatrywana a jedynie uznana,  że radni nie mają
kompetencji  w tej sprawie.
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
poddała  pod  głosowanie  zarzut  naruszenia  praworządności,  czy  radni  mają
kompetencje w tym temacie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie uznali,  że Rada Gminy nie jest
kompetentna w temacie naruszania praworządności.

Radni uwag nie zgłosil i.  

Ad pkt.  5.      Rozpatrzenie     petycji     Pana     J.     Z.    oraz Pana P. S.   w     sprawie     masowych     szczepień  
przeciwko     wirusowi     SARS-CoV-   2, planowanych od 2021     r.      
Ad  pkt.  6.Rozpatrzenie         petycji             Tymczasowej     Rady         Stanu         Narodu         Polskiego  
Społecznego         Komitetu  Konstytucyjnego         w         sprawie         poparcia         w/w         komitetu  
jako         ośrodka         reprezentującego         interesy Państwa.  

Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
petycje  omawiane  na  poprzednich  komisjach.  Poinformowała,  że  otrzymała
od  radcy  prawnego  pisma,  z  których  wynika,  że  radni  nie  mają  kompetencji
i  petycje  należy  przekazać  według  właściwości  do  Sejmu  RP  oraz  Prezesa  Rady
Ministrów.
Przedstawiła  uzasadnienia  do  w/w  petycji  oraz  poinformowała,  że  petycje  zostaną
przekazane według właściwości (zał nr 2 oraz zał nr 3).
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Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie zgodzili  się z przekazaniem petycji
według właściwości.  

Radni uwag nie zgłosil i.  
Ad  pkt.  7.  Rozpatrzenie  petycji  D.O.I.  D.B.  w  sprawie  zgody      
na  wydzierżawienie  na  kolejne  3  lata  części  nieruchomości  gruntowej      
o  powierzchni  0,0225  ha,  położoną  w  Dylewie,  oznaczoną  jako  działka  Nr  67
obręb Dylewo z przeznaczeniem na działalność handlową.

Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  Pani  Halina  Gutowska-
przedstawiła uzasadnienie do petycji:
Zgodnie  z  art .  25  ustawy  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  (  t . j .  Dz.  U.  z  2020  r.  poz.

1990, z 2021 r.  poz.  11,  234.)  o gospodarce nieruchomościami,  

1  Gminnym  zasobem  nieruchomości  gospodaruje  wójt,  burmistrz  albo  prezydent  miasta.  

2. Gospodarowanie zasobem polega w szczególności na wykonywaniu czynności, o których mowa

w art. 23 ust. 1, a ponadto na przygotowywaniu opracowań geodezyjno-prawnych i projektowych,

dokonywaniu podziałów oraz scaleń i podziałów nieruchomości, a także wyposażaniu ich, w miarę

możliwości,  w  niezbędne  urządzenia  infrastruktury  technicznej.  

3. Wykonywanie czynności, o których mowa w ust. 2, z wyłączeniem czynności wymienionych

w  art.  23  ust.  1  pkt  7-8,  może  być  powierzane  zarządcom  nieruchomości,  rzeczoznawcom

majątkowym, pośrednikom w obrocie nieruchomościami lub przedsiębiorcom, którzy zatrudniają

te osoby. Wyłonienie podmiotów, o których mowa w zdaniu pierwszym, następuje na podstawie

przepisów o zamówieniach publicznych. 

Rada  Gminy  jest  właściwym  adresatem  petycji,  ale  nie  może  wyrazić  zgody

na  zawarcie  umowy  dzierżawy,  gdyż   nieruchomością  gospodaruje  wójt  Gminy

Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie uznali,  że zgadzają się z uzasadnieniem.
Radni uwag nie zgłosil i.  
Ad pkt. 8.       Wolne   wnioski i         zapytania.  
Radni uwag nie zgłosili
Ad pkt. 9.  Zamknięcie         obrad.  
Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  –  Halina  Gutowska-
zakończyła posiedzenie komisji  Skarg, Wniosków i Petycji .  

Protokołowała 
Przewodnicząca Komisji Skarg,

Wniosków i Petycji

Iwona Mikołajczak Halina Gutowska
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